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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Lehetséges-e, hogy változtatnak azon az embertelen 
eljáráson és szabályozáson, amely beteg, egészségkárosodott, munkavégzésre nem képes 
emberek jövedelmét csökkenti anélkül, hogy javult volna az állapotuk?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Egy rehabilitációs ellátásban részülő állampolgár mondta el problémáját, miszerint annak ellenére,
hogy egészségi állapota egyáltalán nem javult, közel 10 ezer forinttal alacsonyabb összegű ellátást
állapítottak meg számára, mint korábban, így nettóban most alig 29 ezer forintot kap.

A felülvizsgálatot személyes találkozás nélkül végezték, B1-ben maradt pedig annyi betegsége van,
hogy 62 db BNO kódot állapítottak meg nála az évek során. Az indoklás szerint nincs elegendő
munkaviszonya a korábbi évekre vonatkozóan (hogyan is dolgozna, ha képtelen ennyi egészségügyi
problémával munkát végezni) ezért csökkent az ellátás összege, annak ellenére, hogy kategóriát sem
váltott.

Mindezek miatt kérdezem:

Hogyan lehetséges az, hogy egy egészségi állapotát tekintve súlyosan beteg ember számára
rehabilitációs ellátást állapítanak meg és nem rokkantsági ellátást? 

Hogyan várható el egy munkavégzésre nem képes embertől, hogy munkát keressen? Hogyan
lehetséges  az,  hogyha  ezt  nem  teszi  és  ezért  nem  szerez  jövedelmet,  akkor  az  ellátását
csökkentik, úgy is, hogy egészségi állapota nem javult? 

Tekintettel  arra,  hogy  az  elmúlt  években  apránként,  de  történtek  változások  a  megváltozott
munkaképességű személyek ellátásainak szabályozásában (legutóbb a munkavégzés tilalmát, illetve
a keresetkorlátot törölték el mindkét ellátásnál), kérdezem:



Lehetséges-e, hogy változtatnak azon az embertelen eljáráson és szabályozáson, amely beteg,
egészségkárosodott, munkavégzésre nem képes emberek jövedelmét csökkenti anélkül, hogy
javult volna az állapotuk? 

Tervezik-e emelni az egyes kategóriák szerinti kapható összegeket, mert az mindenki számára
világos, hogy képtelenség ma akár 28 500 forintból, akár 50 ezer forintból megélni? 

Várom válaszát!

Budapest, 2020. december 11.

Dr. Harangozó Tamás

országgyűlési képviselő

(MSZP)
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